
 
Valtuutettu Raimo Sulosen ym. valtuutettujen aloite koskien Raisionjoen kehittämistä 
virkistysalueeksi 
  
  
Kaupunginvaltuusto 12.10.2020 § 90 
 
 ”Valtuutettu Raimo Sulonen jätti seuraavan aloitteen: 
  

”Kuten olemme saaneet kuulla ja eilen 11.10.2020 Turun Sanomistakin 
lukea, on Raisionjoki saamassa nyt lähivuosina entisenlaisensa 
luonnollisen muotonsa. Tämän luonnonmukaistamisen myötä tulisi myös 
parantaa kuntalaisten mahdollisuutta kokea Raisionjoki entisenlaisena 
virkistysalueena. 
 
Kuten lehti kirjoituksessaan mainitsee, on Raisionjoen ennallistaminen 
kansallisestikin poikkeuksellisen iso hanke. Näin ollen kiinnostus 
kaupunkiamme kohtaan kasvaa entisestään, kun muuallakin Suomessa 
seurataan työn edistymistä. Siksi tässä prosessissa ei saa epäonnistua. 
 
Aikanaan, kun joessa ei vielä ollut patoja, oli joen tarjoamat mahdollisuudet 
sen hyödyntämisessä kaikilla kuntalaisilla. Olen itsekin uinut joessa 
nuorena ja se oli kesäisin täynnä vedestä nauttivia kuntalaisia iästä 
riippumatta. Nyt on mahdollisuutemme ottaa osaa joen kunnostukseen 
siten, että tällainen virkistys- ja uimapaikka luodaan uudelleen kuntalaisten 
käyttöön. Aiempi paikka oli nykyisen Leijapuiston ja Europaeuksen tilan 
välisellä alueella ja sinne se soveltuisi nytkin taikka Hintsan tilan kohdalle, 
jossa sähkölaitoksen saunalta aiemminkin päästiin uimaan. 
 
Me allekirjoittaneet Raision kaupunginvaltuuston sosialidemokraattinen 
ryhmä esitämme, että Raisio alkaa pikaisesti valmistella ja tehdä 
suunnitelmaa Raisionjoen kehittämiseksi helposti saavutettavaksi 
virkistysalueeksi uintipaikkoineen ja melontaan sopivaksi. Samalla 
esitämme, että kaupunki myös ottaa osaa joen ennallistamiseen siinä 
muodossa, että jokeen rakennetaan kuntalaisille uimapaikka, joka täyttää 
sille asetetut terveys- ja turvallisuusvaatimukset sekä että samassa 
yhteydessä rakennetaan rannalle kuntalaisia palveleva ulkoilureitistö ja 
virkistysalue. 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi.” 
 
Kaupunginhallitus 26.10.2020 § 318 
 

"– – Kaupunginhallitus lähettää – –valtuutettu Raimo Sulosen aloitteen 
koskien Raisionjoen kehittämistä virkistysalueeksi teknisen lautakunnan 
valmisteltavaksi yhteistyössä vapaa-aikatoimen kanssa – –” 

 
Infralautakunta 5.4.2022 § 50 
 
 Valmistelijat: liikunta- ja nuorisotoimen johtaja Karita Toivonen ja 

kaupungininsinööri Mikko Kunttu, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Valtuutettu Raimo Sulonen ym. valtuutetut jättivät aloitteen koskien 
Raisionjoen kehittämistä virkistysalueeksi. Aloitteessa mm. esitettiin 
uimapaikan rakentamista, rannalle ulkoilureitin rakentamista ja 
virkistysaluetta. 
 
Yleinen uimapaikka on uimarantaa luonnonvaraisempi ja vaativammin 
varusteltu uimiseen soveltuva paikka. Kuluttajaturvallisuuslain 
näkökulmasta kuitenkin molempien uimapaikan ja uimarannan tulee olla 
käyttäjilleen turvallisia. Uimarantaa ja uimapaikkaa ei pidä sekoittaa 
jokamiehenoikeuksiin, joiden perusteella on oikeus uida ranta-alueella, 
mikäli alue ei ole pihapiirissä tai alueen virkistyskäyttöä ei ole rajoitettu 
millään tavalla (esim. luonnonsuojeluperuste). Koska kyse on virtaavasta 
joesta, käyttöturvallisuuden varmistaminen on erittäin haastavaa. 
Voimakkaasti virtaava vesi kuljettaa mukanaan kaikenlaista materiaalia 
kuten esimerkiksi oksia ja puita. Lisäksi Raisionjoen virtaama pienenee 
kesäkautta kohden (kesäkuu–elokuu) hyvin niukaksi, jolloin edellytykset 
uimiseen ovat huonot. Raisionjoki on tyypillinen Varsinais-Suomen alueella 
sijaitseva joki, jonka virtaaman vaihtelut ovat hyvin suuria. 
 
Raisionjoen ekologista tilaa on parannettu. Huhkon padon kunnostaminen 
on ensimmäinen osa Raisionjoen ennallistamista, joka on useamman 
vuoden projekti. Huhkon padon lisäksi luonnonmukaistetaan 4 muuta 
patoa, joilla parannetaan joen tilaa. Samassa yhteydessä kehitetään 
jokilaakson ulkoilu- ja virkistysmahdollisuuksia. Kun pohjapadot 
valmistustuvat, saavat myös melontaharrastajat uuden reitin. 
 
Raisioon on rakenteille Hahdenniemen uimapaikka, joka palvelee 
uimareita nopeammalla aikataululla kuin Raisionjoki. Ohikulkutien 
pohjoispuoli ja Hintsan padon yläpuoliset alueet ovat pääosin 
yksityisomistuksessa. Asemakaavassa Raisionjoen itäpuoli on merkitty 
virkistys- ja viheralueeksi. Yleiskaavassa jokipenger lähialueineen on 
kokonaisuudessaan virkistys- ja viheraluetta. Aluetta tulee hoitaa 
luonnonominaisuuksiin ja hyviin metsänhoitosuosituksiin tukeutuen. 
Maisemaa olennaisesti muuttavaa maanrakennustyötä tai muuta siihen 
verrattavaa työtä ei saa suorittaa. Hintsan padolta yläjuoksulle päin 
sijaitsevaa joen itäpuolista aluetta on käytetty ulkoilureittinä 
jokamiehenoikeuksien reunaehtojen rajoissa. Virallisen reitin perustaminen 
vaatii neuvottelua maanomistajan kanssa sekä reittitoimituksia. 
Kokonaisuudessaan ulkoilu- ja virkistysolosuhteiden kehittäminen ja 
rakentaminen on osa Raision kaupungin liikuntaolosuhteiden 
kehittämissuunnitelmaa, joka on tällä hetkellä tekeillä. 



 
Esittelijä Va. tekninen johtaja Timo Oja 

 
Päätösehdotus Infralautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 25.04.2022 § 156    
85/10.03.01.02/2022    
 
  
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää 

 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja 
- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa 
aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 


